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Kurzbeschreibung
The late Middle Ages saw the emergence of professional jurists as a new functionary elite. The study
approaches this phenomenon by focusing on a singular individual: Dietrich von Bocksdorf, Professor of
Canon Law in Leipzig, learned counselor to the elector of Saxony, bishop of Naumburg. The book thereby
breaks new ground. It offers not only a biography, but explores large and previously unused and largely
unknown collections of more than 500 papers from the legal practice, written by the Leipzig Ordinarius.
Based on this unique material the book examines for the first time spheres of influence, circles of clients and
occupational fields of an individual late medieval german jurist. Legal opinions ( consilia ) and pleadings,
but as well working tools for the emerging learned practice of Common Saxon Law made by Dietrich von
Bocksdorf, provide deep insights into the beginnings of the epochal change from the traditional-archaic
jurisdiction of the Middle Ages to the scholarly and written practice of law in the early modern world."
Buchrückseite
Die gelehrten Juristen sind im Sp tmittelalter eine neue, aufstrebende Funktionselite. Die hier vorgelegte
Studie n hert sich diesem Ph nomen ber eine Einzelperson: Dietrich von Bocksdorf, Juraprofessor in Leipzig,
gelehrter Rat des Kurf rsten von Sachsen, Bischof von Naumburg. Dabei geht das Buch neue Wege: Es bietet
nicht nur eine Biographie, sondern erschlie t auch umfangreiche Sammlungen von ber 500 rechtspraktischen
Arbeiten des Leipziger Ordinarius. Auf der Grundlage dieser einzigartigen berlieferung werden erstmals
Wirkungsr ume, Klientenkreis und T tigkeitsfelder eines deutschen Juristen des Sp tmittelalters erkennbar.
Gutachten und Proze schrifts tze erm glichen dabei ebenso wie die von Dietrich von Bocksdorf geschaffenen
Hilfsmittel f r die gelehrte Praxis des Gemeinen Sachsenrechts tiefe Einblicke in die Fr hphase des epochalen
Umbruchs von der traditional-archaischen Gerichtsverfassung des Mittelalters zur schriftlichen und
wissenschaftlichen Rechtspflege der Neuzeit. Using the example of the Saxon jurist Dietrich von Bocksdorf
the book examines the legal practice of a jurist and the precise significance of learned jurisprudence in late
medieval Germany. It thereby provides new insights into a fundamental change in european history: The
emergence of a scientific mode for the administration of justice. Marek Wejwoda, Dr. phil. (2011), studierte
Geschichte und Soziologie in Dresden und Leipzig und ist wissenschaftlicher Mitarbeiter am Lehrstuhl f r S
chsische Landesgeschichte der Universit t Leipzig. Er besch ftigt sich haupts chlich mit sp tmittelalterlicher
Kirchen-, Bildungs- und Rechtsgeschichte sowie den Historischen Hilfswissenschaften. Marek Wejwoda,
Dr. phil. (2011), studied History and Sociology in Dresden and Leipzig and is lecturer in the Department of
History (Chair for Saxon Regional History) at the University of Leipzig. He works mainly on late medieval
Church, Educational and Legal History as well as on auxiliary historical sciences. Über den Autor und
weitere Mitwirkende
Marek Wejwoda, Dr. phil. (2011), studied History and Sociology in Dresden and Leipzig and is lecturer in
the Department of History (Chair for Saxon Regional History) at the University of Leipzig. He works mainly
on late medieval Church, Educational and Legal History as well as on auxiliary historical sciences.
Download and Read Online Spatmittelalterliche Jurisprudenz Zwischen Rechtspraxis, Universitat Und
Kirchlicher Karriere: Der Leipziger Jurist Und Naumburger Bischof Dietrich Vo ... Society in the Middle
Ages and Renaissance) Marek Wejwoda #5FKEIVZXB8H



Lesen Sie Spatmittelalterliche Jurisprudenz Zwischen Rechtspraxis, Universitat Und Kirchlicher Karriere:
Der Leipziger Jurist Und Naumburger Bischof Dietrich Vo ... Society in the Middle Ages and Renaissance)
von Marek Wejwoda für online ebookSpatmittelalterliche Jurisprudenz Zwischen Rechtspraxis, Universitat
Und Kirchlicher Karriere: Der Leipziger Jurist Und Naumburger Bischof Dietrich Vo ... Society in the
Middle Ages and Renaissance) von Marek Wejwoda Kostenlose PDF d0wnl0ad, Hörbücher, Bücher zu
lesen, gute Bücher zu lesen, billige Bücher, gute Bücher, Online-Bücher, Bücher online, Buchbesprechungen
epub, Bücher lesen online, Bücher online zu lesen, Online-Bibliothek, greatbooks zu lesen, PDF Beste
Bücher zu lesen, Top-Bücher zu lesen Spatmittelalterliche Jurisprudenz Zwischen Rechtspraxis, Universitat
Und Kirchlicher Karriere: Der Leipziger Jurist Und Naumburger Bischof Dietrich Vo ... Society in the
Middle Ages and Renaissance) von Marek Wejwoda Bücher online zu lesen.Online Spatmittelalterliche
Jurisprudenz Zwischen Rechtspraxis, Universitat Und Kirchlicher Karriere: Der Leipziger Jurist Und
Naumburger Bischof Dietrich Vo ... Society in the Middle Ages and Renaissance) von Marek Wejwoda
ebook PDF herunterladenSpatmittelalterliche Jurisprudenz Zwischen Rechtspraxis, Universitat Und
Kirchlicher Karriere: Der Leipziger Jurist Und Naumburger Bischof Dietrich Vo ... Society in the Middle
Ages and Renaissance) von Marek Wejwoda DocSpatmittelalterliche Jurisprudenz Zwischen Rechtspraxis,
Universitat Und Kirchlicher Karriere: Der Leipziger Jurist Und Naumburger Bischof Dietrich Vo ... Society
in the Middle Ages and Renaissance) von Marek Wejwoda MobipocketSpatmittelalterliche Jurisprudenz
Zwischen Rechtspraxis, Universitat Und Kirchlicher Karriere: Der Leipziger Jurist Und Naumburger Bischof
Dietrich Vo ... Society in the Middle Ages and Renaissance) von Marek Wejwoda EPub


